
Üldandmed Põlvamaa turvalisuse nõukogu 
Tegevuse nimetus Laste heaolu konverents „Laps. Kas märkamisest piisab?“ 

Tegevuse eestvedaja 
ja korraldamisse 
kaasatud pooled 

Põlvamaa turvalisuse nõukogu koordinaator. Kaasatud olid ka Tartumaa, 
Valgamaa ja Viljandi tervise ja turvalisuse nõukogu  koordinaatorid. 

Toimumisaeg 29.10.2019 

Kontakt, viide 
kodulehele või mujale, 
kust saab leida 
tegevuse kohta infot 

https://bit.ly/3B9MyiI 
Sama veebilehe paremast ülanurgast leiab valge ja punasega raamatu „Laps. 
Kas märkamisest piisab?“, kuhu on üles täheldatud kõikide ettekannete 
joonistused, mille aitas teha Tartu Kunstikool. 

Tegevuse kirjeldus 

Tausta kirjeldus 
 

Põlvamaal, kus on spetsialistidest krooniline puudus ja olemasolevad on 
sageli ülekoormatud, on murekoht see, et kui märgatakse abivajavat last, mis 
saab olukorrast edasi. Kas hakkab pihta regulaarne järelevalve ja töö või kukub 
see juhtum n-ö laualt maha. Spetsialiste, õpetajaid ja tavakodanikke 
õpetatakse märkama, aga mis saab pärast märkamist edasi? 

Tegevuse eesmärk Keskenduda just küsimusele „Kas märkamisest piisab?“. Juhtida tähelepanu 
probleemi olulisusele ja kitsaskohtadele ning otsida koos lahendusi. 

Tegevuse sihtrühm 
 

Sihtrühmas olid maakondade turvalisuse nõukogude liikmed, koolijuhid, 
sotsiaalpedagoogid ja õpetajad, samuti omavalitsuste juhid, sotsiaal- ja 
lastekaitsespetsialistid ning teiste riigiasutuste spetsialistid. 

Tegevuse kirjeldus 
 

Päeva jooksul pidasid ettekandeid oma ala spetsialistid. 
 
Päeva keskel toimusid elava raamatukogu meetodil vestlusringid, kus raamatu 
rollis spetsialistid avaldasid kuulajatele 15 minuti jooksul mõtlemapaneva 
tõsieluloo ja 10–15 minutit toimus arutelu. Elava raamatukogu teemadest 
saab ülevaate, avades lingi ja klõpsates paremal ülanurgas e-raamatul. 
 
Päeva lõpus toimus vestlusring esinejatega. 
 
Et konverents saaks nii hea, kui sai, toimusid eelmise viie kuu jooksul 
maakondade turvalisuse koordinaatoritega planeerimiskoosolekud. 
 
NB! 27. oktoobril 2019 oli Kagu-Eestis suur torm, ja kuna Kääriku Spordibaasis 
ei olnud elektrit, sattus ohtu ka konverentsi toimumine. Personali pingutustega 
leiti aga generaator ja mõne tunni pärast taastus ka elektriühendus. 
 
Päeva kokkuvõte leiab lingilt https://bit.ly/3bahJzE. 
 

Tegevuse tulemus 

https://bit.ly/3B9MyiI
https://bit.ly/3bahJzE


Tulemuse kirjeldus 
 
 

Konverents toimus ja see oli oluline tulemus. 
 
Tegevusel oli tähtis kaudne mõju. Konverentsist räägitakse veel praegugi 
stiilis „mäletate, me juba seal rääkisime sellest“. 
 
Alguse sai ka mitu teist projekti ja koolitust. 
 
Põlvamaal aktiveerus sotsiaaltöötajate ja lastekaitse võrgustik. Leiti, et on 
tarvis saada aeg-ajalt kokku ning jagada häid ja halbu kogemusi, et ühiselt 
õppida ja edasi liikuda. 

Nõuanded teistele Väga ressursimahukas. Vajab mõtlemist, kas konverents oli selliselt nii tõhus, 
kui sooviti. Oluline oli, et konverentsi korraldasid mitu maakonda koos. Mõju 
ja ulatus olid suuremad. 

Allikad https://www.gaidid.ee/elav-raamatukogu 
 

 

https://www.gaidid.ee/elav-raamatukogu

